
RADA QMINY
w Daszynie PROTOKOL NrXXXffl/2016

z obrad XXXHf sesjl Rady Gminy w Daszynie
odbytych w dniu 22 wrzesnia 2016r.

Ad.l
Przewodniczacy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXXDI sesji Rady Gminy w

Daszynie.
PowitaJ przybyiych na obrady sesji: radnych, softysow, Wojta-Zbigniewa Wojtere. Skarhnika
Gminy-Danut§ Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego oraz Pana Radosiawa
Janickiego -przedstawiciela KRUS.

Ptzewodnicz .̂cy stwierdzit, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skladu Rady. Nieobecni radni: I.Zawadzka,
J.Kaczmarek, M,Szymanski.

Ad. 2
Przewodnicza_cy zaproponowaJ poszerzenie porzqdku obrad o punkt JPodj^cie mxhwafy w sprawie
przystapienia do sporzajdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentow
obr^bow Jarochowek I Jarochow..

Porza_dek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dziatalnosci mi^dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej komisji stalych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj^cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grain)'' Daszyna na

lata 2016-2030.
7. Podje/;ie uchwafy w sprawie zmian w budzecie grainy Daszyna na 2016 rok.
8. Podj^cie uchwaly w sprawie przystajpienia do sporzajdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrejm Goszczynno.
9. Podj?cie "ucriwafy w sprawie przystajpienia do sporzajdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego fragmentow obrebow Jarochowek i Jarochow..
10. Podj^cie uchwaiy w sprawie temiinu, cz?stotliwosci i trybu uiszczania opfaty za

gospodarowanie odpadami komunalnyrni na terenie Gminy Daszyna.
11. Podj?cie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na przedhizenie umowy dzierzawy.
12. Podj?cie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie umowy dzierzawy.
13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
141 Przyje/cie protokohi z ostatniej sesji.
15. Sprawy rozne.
16. Zakonczenie obrad.

Porzajdekpo zmianach przyjeto jednoglosnie 12 giosami ,,za".
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Przewodniczacy udzielil gtosu Panu Radosiawowi Janickiemu, ktory przedstawii zagadnienia
zwiazane z bezpieczenstwem pracy w gospodarstwie rolnyrn.
ISfa obrady sesji przybyli radni rLZawadzka i Cz.Bartniak. Obecnych 14 radnych.
Podzi?kowat przedstawicielowi KRUS za wystapienie .
Przewodniczacy powital przybylych na obrady : Pana Jaroslawa Matusiaka—Zast?pc? Naczelnika
Wydziahi Prewencji KPP w t?czycy i Pania_ Agnieszk? Cieslinska, z KPP w L?czycy, ktorzy
przedstawili zagadnienia zwiajzane z mapa_ zagrozen znajduja_ca si? na stronie KPP.
Podzi?kowal przedstawicielom KPP w L?czycy za przybycie i omowienie kwestii zwia_zanych z
zagrozeniami.

Pytania zgloszone przez radnych i soitysow.
Softys E.Zurawicz zapytala o realizacje oznakowaaia miejscowosci Siedlew i tabliczek z
numeracja_ posesji.
Radny T.Dymny zgJosif nast?puja_ce pytania:
-Czy gmina moze dofinansowac rozwoj sportowy uczennicy D3 klasy Gininazjum w Daszynie-
Marii Donaaniewskiej. Uczennica osî ga bardzo dobre wyniki w tenlsie stolowyra. Udziai w

. zawodach jest dose kosztowny i rodzice zwrocili si? z zapytaniem o dofinansowanie jej kariery
zawodowej.
-Jak zostana^ zagospodarowane pomieszczenia po bibliotece w Daszynie ?
-Przedstawienie danych dotycza_cych wodocia_gow. Co zrobiono w kierunku poprawy scî galnosci
oplat za wod?. He wody wj'pi}'n?lo z hydroforni. lie wykazafy wodomierze .
Dane maja_ dotyczyc roku 2015.
Radna M.Garbowska poparia udzielenie wsparcia finansowego dla uczennicy M.Domaniewskiej,
ktora jest bardzo uzdolniona edukacyjnie i sportowo.
Uczestniczy w olimpiadach sportowych na wtasny koszt Pozostali uczestnicy olimpiad sa_
zrzeszeni w klubach sporto\vych? ktore ich sponsoruj%
Radnv H.Dabrowski zapytal o:
- stref§ rolnicza. na terenie Gminy Daszyna, na ktor^.jest przeznaczone 4000.000 zl.

Informacja w tej sprawie ukazala si? w audycji emitowanej przez Telewizj? L6dzk%
- decyzj? srodowiskowq. wydan^. przez gmin? maj\ca powstac w Korytach ubojni? drobiu.
Radnv K.Budka zapytal czy zostala juz uregulowana sprawa zalegiosci czynszowych Pana
Moruzgaly.
Softys D.Kaczmarek poprosil o przedstawienie informacji o wysokosci umorzen w podatku od
nieruchomosci i podatku rolnego.
Radnv J.Kiaski zgiosil nadal nie zaiarwiona_ spraw? zakazu parkowania samochodow o duzym
tonazu na parkingu przy szkole i przy kosciele w Mazewie
Ustalono, ze na najblizsz% sesj? b?dzie zaproszony Dyrektor Zarzajdu Drog Powiatowych w
L?czycy i wypowie si? w tej sprawie poniewaz parking jest przy drodze powiatowej.

Ad.4
Wojt przedstawii sprawozdanie z dzialalnosci mi?dzysesyjnej3 ktore stanowi zala_cznik do
protokolu.
Podzi?kowal solectwu Jarochowek za organizacj? tegorocznych dozynek gminnych.
Poinformowal, ze gmina Daszyna znalazla si? na liscie dofinansowania na drogi gminne.
Na 280 wnioskow, dofinansowanie uzyskalo 70 w tym wniosek z grniny Daszyna. Po zakonczeniu
wszelkich procedur drogi b?da_ realizowane.
Droga powiatowa Mazew-Walew znalazla si? na 10 miejscu listy rezerwowej. Zabraklo
determinacji ze strony powiatu. Gdyby bylo zawarte porozumienie pomi?dzy powiatem, a gmina.
wniosek uzyskal by wi?ksza, punktacje i szanse na dofinansowania.
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Mozliwe, ze po zakonczeniu przetargow zostanie pieni?dzy i drogi z listy rezerwowej uzyskaja_
dofinansowanie.
Soltys D.Kaczmrek zapytal: co z drogami dojazdowymi do pol.
Wojt powiedziai, ze zlozony zostal wniosek do FOGR-u na drog? dojazdowa w Upalu, fctora
otrzymaJa dofinansowanie. Budowa drogi musi bye wykonana do 15 pazdziernika 2016 r.
Dofinansowanie dotyczylo drog gruntowych. Jest to droga Upale -Gofocice.
Soltys D.Kaczmarek zapytal dlaczego wlasnie droga dojazdowa w Upalu. Na terenie gminy jest
wiele takich drog dojazdowych do pol..
Dyskutowano na temat lokalizacji drogi w Upalu.
Soltys A-Olesinski stwierdzil, ze droga zwirowa w strong Glogowej zostala juz zapomniana.
Soltys E.Zurawicz przypomniala o nawiezieniu zwiru na zjazd z drogi powiatowej.
Radny RDabrowski stwierdzii, ze w WPF-ie wyzerowano wydatki na projekt Przebudowa drog
lokalnych nr 314107 polapzony z siecia_ TEN-T, a pojawilo si? nowe zadanie przebudowa
lokalnych drog grninnych w obrebie Lubno, Mazew, Kolonia Mazew i Zieleniew. Czy jest to
zadanie zwiazane z przebudowa sfcrzyzowan z droga_ powiatow^ nad ktorym Rada wczesniej
procedowala?. Czy chodzi o inne odcinki drog ?
Wojt poinformowaJL ze la_czny koszt przebudowy drog: Lubno, Mazew, Mazew, Kolonia
Zieleniem wraz ze skrzyzowaniami to 2.336.064,77 zl finansowany w ramaPROW-u.
Plan tego przedsi^wzi^cia jest funkcjonalny na zasadzie projektuj-buduj. Wyioniony wykonawca
be^dzie musial zrobic projekt przebudowy drog i zrealizowac przebudow?. Projekt przebudowy
drog w ramach sieci T EN-T nie uzyskal akceptacji. Gmina odwolaia si? od tej decyzji i trwa
procedura odwoiawcza. Jezeli zostana_ srodki po rozstrzygni^ciu przetargow moze sytuacja ulec
zmianie. Dlatego zadnie zostalo na chwil§ obecna_ wyzerowane, ale nie wykreslone z WPF-u.
Radny H.Dabrowski porosii o wskazanie w ktorej cz^sci WPF-u jest wpisane zadanie dotyczace
przebudowy drog.
Skarbnik Grniny wskazala zala_cznik nr 2 strona pierwsza, wiersz 1.1.2.1.

Ad.5
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 6 czerwca 2016 r.
ztematem :Analiza arkuszy organizacyjnych szkoi i oddziatow przedszkolnych na rok szkolny
2016/2017.
Przewodniczacy odczytal: pismo zlozone przez Pani^. Ann? Dymna^ w ktorym ustosunkowaia si?
do zapisow w protokole nr 10/2016 z posiedzenia Komisji Socjalno-Bytowej odbytego w dniu 6
czerwca 2016r.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jest to ewidentny atak na jego osob?, bo wielokrotnie w pismie jest
wymieniany z imienia i nazwiska. W analizowanych arkuszach nie byio infonnacji na temat
nieplatnych zaj?c. Komisja w przedstawionym protokole z posiedzenia nie zarzuca nikomu braku
godzin w szkole podstawowej lub gimnazjum. Jest tylko wzmianka, ze w arkuszach nie ma takich
godzin platnych. Czionkowie komisji zajmowali si? tylko zapisami zawartymi w arkuszach
organizacyjnych tj. godzinami platnymi. Komisja nie posiadala wiedzy na temat organizowanych
przez dyrektora godzin nieodplamych. Jezeli szkola organizuje takie zajecia to bardzo dobrze, ale
nie moze stanowic to zarzaitu dla komisji, ze nie uwzgl?dnita tego w protokole.
Nieporozumienia zaczely si? od tego, ze w ubiegiym roku komisja nie otrzymala komplemych
danych z arkuszy organizacyjnych szkoi. W tym roku komisja otrzymala arkusze zawierajajse cala_
tresc zapisow. Dokumenty dotycza_ szkoi publicznych i nie jest tajemoic^. ile godzin ma dana klasa
w gimnazjum i z jakim nauczycielem. Pismo Pani Dyrektor jest ewidentnym atakiem, ale nie
uzasadnionym, bo fcomisja nie rniala peinych danych. Nie miaJa infonnacji o nieplatnych
zajeciach, ktorych nie ma w arkuszach. Komisja podaia przyklad Topoli Krolewskiej w kontekscie
publikacji danych na stronie .
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Chodzifo o to, ze Wojt nie udost?pnil komisji informacji ile dany nauczyciel ma godzin
lekcyjnych, ile tygodniowo pracuje w szkole. Takie roformacje mozna byio znalezc na stronie
internetowej Gimnazjum w Topolf Krolewskiej. By? calotygodniowy plan lekcji kazdego
nauczyciela. Mozna bylo sprawdzic ile godzin ma nauczyciel w danej klasie. Tych danych nie
byio w Daszynie.
Przewodniczacy stwierdzii, ze Parti Dymna w pismie wskazala, ze takie dane znajdowafy si? na
stronie gimnazjum.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze takich danych nie byio. Komisji nie chodzilo o rozpatrywanie
planow poszczegolnych szkoi. Problem tkwil w nie udost?pnieniu komisji petnych danych z
arkuszy organizacyjnycli szkot. Przedstawione przez przewodnicza_cego pismo Pani Dymnej jest
drastyczne i malo sympatyczne. Radny zapytai dlaczego Przewodnicza_cy wczesniej nie zapoznal
Komisji Socjalno-Bytowej z trescia^ pisma
Przewodniczacy stwierdzit, ze pismo bylo skierowane do Przewodniczacego Rady, a nie do
komisji.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze komisja spotkala si? z Pania_ Dyrektor Dymna w sierpniu
tego roku i nie nie wspomniala o wystosowaniu pisma.
Radtiy BLDabrowski stwierdzii, ze niepokoja_ce jest to. ze sq. dwie szkolj^ i w jednej realizuje si?
zaj?cia dodatkowe platne, a w dragiej jest to realizowane nieodptatnie. Trzeba ta kwestie wyjasnic.
Ustalono, ze odpowiedzi w tej sprawie udzieli Sekretarz, jak powroci na obrady sesji.
Zakonczono dyskusje.
Komisja Rewizyjna nie miala posiedzen.
Komisja Rozwoju Spoieczno-Gospodarczego przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w
dniu 2 wrzesnia 2016 r. z tematem: Zapoznanie si? ze stanem prawnym ustawowych ulg w
podafku rolnym oraz zwrocie akcyzy zawartej w paliwie rolniczym.
Radny T.Dymny powroeii do pisma Pani Dymnej i stwierdzil., ze w pismie jest odniesienie do
osoby radnego Dymnego, a tresc protokolu jest akceptowana przez caiy obecny na posiedzeniu
skiad komisji.
Radnv HLDabrowski zapytat Wojta czy przewiduje przeniesienie kolektorow slonecznych ze
szkoly do Osrodka Zdrowia w Mazewie.
Radnv J.Kinski przedstawil sposob przeniesienia kolektorow zaproponowany przez Pana
Godlewski, ktory daje gwarancje skutecznosci tego przedsi?wzi?cia. Jezeli przeniesienie nie
powiedzie si? nie wezmie za to pieni?dzy.
Radny przedstawil kwestie niekonczacych si? usterek w Osrodku Zdrowia w Mzewie budowanego
przez Pana Melk?. Zaproponowal, aby gmina przeznaczyia potrzebna^kwot? na ich usuni?cie i raz
zakonczyla ten temat.
Radny T.Dymny rowniez negatywnie ocenial jakosc prac budowlano-remontowych
wykonywanych przez firm? Pana MelM. Zarzucil brak wlasciwego nadzoru ze strony inspektorow
Radnv J.Kinski wymienil kilka usterek w tym mi?dzy innymi odpadajace plytki w laczniku nowej
i starej cz?sci osrodka zdrowia, drzwi, wentylacj?, gryzonie w sryropianie.
Radnv B.Lukaszewski zwrocil, uwag? na naderwane drzwi w cz?sci rehabilitacyjnej.
Zamontowano bardzo delikatna. fiitryne. i zalozono cie.zkie masywne drzwi, co spowodowaio, ze
futryna si? wyrwala. Stanowi to powazne zagrozenie dla bezpieczenstwa osob korzystaja_cych z
rehabilitacji.
Radny T.Dymny zapytal czy sa_ w Urz?dzie Gminy protokoby z odbioru tej inwestycji i
zglaszanych usterkach. Czy mozna zapoznac si? z trescia_ tych dokumentow.
Radny stwierdzil, ze podobna sytuacja dory czy palacu w Daszynie. Zaproponowal, aby wszyscy
radni poszli i zobaczyli jak obecnie wygla_da obiekt niedawno oddany do uzytku.
Zakonczono dyskusj?.
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Ad.6

Skarbnik Gminy odczytaia objasnienia do Wielolerniej Prognozy Finansowej Grainy Daszyna na
lata 2016-2030 .Poprosiia, aby radni dokonali poprawki w otrzymanych materialach w zal^czniku
nr 1 strona 7 kolranna 1.1,1 wiersz roku 2016 dopisac 50.000 zl na czynsz ze sprzedazy zwrotnej.
Sottys D.Kaczmarek zapytat co rniesci si? pod pojeciem budynku pasywnego?
Wojt wyjasnii, ze jest to budynek tak zaprojektowany aby mial male zapotrzebowanie na energi?.
Urzajd Marszalkowski ogiosil nabor wnioskow na tego typu inwestycj?. Z uwagi na dtugg. list?
oczekuja_cych na mieszkanie zapadla decyzja o zlozeniu wniosku na tego typu zadnie.
Zaplanowano budynek na 18 lokali o pow. 28m2. Lokalizacj? budynku zaplanowano w Mazewie
na dziaice gminnej, ktora ma funkcj? zabudowy wielorodzinnej. Mozna uzyskac dofinansowanie
do 85%. Jezeli wniosek przejdzie i b?dzie gmina przyst?powac do realizacji rozpisany zostanie
przetarg na zasadzie projektuj-buduj. Realizacja budynku koniecznie musi wspoigrac z zasadami
regul pasywnosci.
Radny T.Dymny zapytal dlaczego dokiadamy do czynszu ze sprzedazy zwrotnej.?
Wojt poinformowai, ze w pierwszym przetargu nie wplyn?}y oferty na kredyt dhigoterminowy i
konieczne jest rozpisanie drugiego przetargu. Przedhiza si? kwestia wykupu sprzedazy zwrotnej
i dlatego nastapila koniecznosc dotozenia pieni?dzy na czynsz dzierzawny.
Radny T.Dyrnny poprosii o szersze omowienie nowego terminu jaki pojawil si? w WPF-ie
,JPrornocja gospodarcza regionu —Gmina Daszyna"
Wojt powiedzial, ze wczesniej gmina realizowaia projekt Daszyna Krainq. OZE-promocja marM
lokalnej. Teraz pojawiia si? mozliwosc promocji gospodarczej gminy na targach zagranicznych.
W tej sprawie zwrocilismy si? do SNS FOODS o wspoiprace w zakresie promocji gospodarczej na
ze\vna;trz. Firma sama nie mogla ubiegac si? o dofinansowanie tego typu promocji. Gmina ma
takie mozliwosci . Jestesmy posrednikiem dla i5rm dziaiajacych na naszym terenie . Zglosfla si?
Firma Konsulding, ktora przygotuje dla gminy taki projekt.
Radny T.Dymny stwierdzi}, ze niepokojacy jest fakt, ze Wojt dokonuje jakies ustalen z Firmami,
a gmina i mieszkancy pozostaje na uboczu. Wykorzystuje si? na ten eel publiczne finanse gminne
wi?c powinno bye to poparte uzgodnieniami chocby z radnymi reprezentujacymi spolecznosc
lokaln%, Radny zapytal ile Firma FOODS wplacila do budzetu gminy w ramach wspolnie
realizowanej obecnie inwesrycji.
Wojt poinformowal, ze naten czas wpiyn?to 200.000 zi .
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w pierwszych informacjach od Wojta mialo bye 1200.000 z}.
Radny J.Kinski przypomnial, ze po zmianach w budzecie miaio bye 1300.000 zl.
Radny T.Dymny stwierdzi}, ze Firma miala wplacic cala_ k\vot? 1200.000 zl. Pozniej byJo
thimaczone, ze kwota moze bye mniejsza, bo nizsze kwoszty po przetargach.
Brak przejrzystosci we wspoJpracy gminy i SNS FOODS. Gmina i tak jest juz puszczona z
torbami, a Wojt brnie w nowe historic. Kolejne jakies uklady z firm% obietnica nie pewnych
pieni?dzy. Przy zbrojeniu terenow inwestycyjnych byla deklaracja wplaty 1200.000 zL Jest na
razie 200.000 zi. Kiedy b?dzie pozostaia kwota? Tylko niech wojt nie tiumaczy ze po przetargach
k\\^ota bfdzie mniejsza.
Wojt stwierdzil, ze inwestycja jest w trakcie realizacji. Wplata 200.000 zl i tak przewyzsza
zaangazowanie wykonanych prac. Wykonano wodociag i kanalizacj? po drugiej stronie drogi.
Kolejnym etapem b?dzie poprowadzenie gazu przez Stara_ Zelazn .̂. Bez pieniedzy finny nie
udalyby si? wykonac zbrojenia terenow inwestycyjnych. Kolejny etap zwiazany z budowq.
eiektrocieplowni rowniez byi by nie mozliwy. Podobna sytuacja jest z promocja^ gospodarczq.
gminy. Bez wsparcia finansowego partnera prywatnego nie uda si? tego zrobic.
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Radny T.Dymny stwierdzil, ze wszelkie tego typu dzialania powinny bye bardzo transparentne.
Radixy J.Kinski przypomnial, ze przed przystajrieniem do projektu zbrojenia terenow
inwestycyjnych bylo wiele watpliwosci. Po analizie przez Wojta, Skarbnika i Rad? bylo
powiedziane, ze wynik ekonomiczny jest korzystrxy dla gminy. Mialo bye cos dolozone ze strony
frrmy w ramach dobrowolnej wplaty. Argumentowano tyin, ze gmina poprowadzi gazociag od
strony pohiocnej gminy. Bedzie wodoci^g i fcanalizacja po drugiej stronie trasy.
WHad grniny mial bye nie wielki. Pozniej pojawila si? kwestia elektrocieplowni i wowczas SNS
FOODS zabezpieczyl si? w ten sposob, ze pozostala^ kwot? dobrowolnej wplaty dokona po
wybudowaniu elektrocieplowni. Regufy zostaly zmienione w trakcie. Podobna sytuacja moze bye
przy nowym zadaniu promocji gospodarczej. Firma chce dolozyc swoj wMad w ten projekt Przy
tej okazji gmina moze si? promowac poza granicami fcraju bez wyktadania wlasnych srodkow.
Umowa wspotpracy powinna bye zawarta bez wprowadzania w trakcie kolejnych zmian
niekorzystnych dla gminy.
Radny T.Dymny skierowai apel do grupy majacej wi?kszosc w tej radzie, aby reagowala na
dzialania Wojta niekorzysme dla gminy.
Radny H-Dabrowski zapytal co si? dzieje w zakresie realizacji zbrojenia terenow inwestycyjnych?
Nie ma parkingu, nie ma zjazdu z drogi krajowej na dzialk? od strony wschodniej, nie buduje sie
gazoci^gu od strony Starej Zelaznej. JaM jest udzial gminy w zbrojenie tego terenu.
Wojt powiedzial, ze wyloniono juz w przetargu Firm? WOODAN na wykonanie parkingu i zjazdu
po drugiej stronie trasy. Gmina jest wiascicielem dwoch matych dzialeczek. Cz?sc parkingu
znajduje si? na dzialce gminnej a cz?sc na dzialce SNS FODS. Powstal problem przy pozwoleniu
na budow?. Z powodu bliskiego sa^iedzhva dzialek potrzebna byla zgoda ministerst\va, na ktora^
dfugo trzeba czekac. Ostatnio wykonywane byly prace telekomunikacyjne. Kwestia gazociagu jest
na etapie uzgodnien dokumentacji. Jezeli chodzi o udzial gminy to jestesmy do przodu poniewaz
po przetargach koszty si? zmniejszyly.
Radny FLDabrowski zapytal, na jaki procentowy dofinansowania uzbrojeniu terenow gmina moze
liczyc?
Wojt powiedzial, ze w ramach dofinansowania jest 85%, ale gmina ma luk? finansowa^ i
przewidy wane jest 80%. Przy gazociagu ma znaczenie ilu b?dzie odbiorcow
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze skoro koszt inwestycji wynosi okolo 7300.000 to wfclad wlasny
gminy wyniesie okolo 1700.000 zl, a dobrowolna wplata wyniosla tylfco 200.000 zl. Z tych danych
wynika, ze gmina b?dzie musiala dolozyc wiasnych srodkow.
Wojt zapewnil, ze b?dzie dobrowolna wplata w wysokosci 1200.000 zl, ale na wszystko przyjdzie
czas.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze czytal umow? i firma wplaci pozostal .̂ kwot? jak powstanie
elektrocieplownia wi?c rnozna przyjac, ze nie wplac .̂.
Wojt wyjasnil, ze chodzi o cieplociag, na ktory gmina otrzyma od strony niemieckiej
dofinansowanie Jest to zadanie wpisane w zbrojenia terenow.
Radny T.Dymny zapytal o wpisane srodki na kultur? i turysryk?. Jakie sq. dalsze plany w sprawie
dworku i parku w Daszynie ?
Wojt powiedzial, ze do palacu przeniesiono jtiz bibliotek?. Jest kostka, ktor^. mozna by ulozyc, ale
powinna bye tarn kostka granitowa. W trakcie procedowania jest projekt ziozony przez gmin? .
Czekamy na rozpatrzenie.
Radny FLDabrowski zapytal o lokalizacj? budowy budynku pasywnego skoro nie ma tarn
oczyszczalni sciekow. JaM jest numer dzialki? Jak wojt widzi sasiedztwo rozwalaja_cego si?
budynku po bylej gminie z nowym blokiem.
Wojt odpowiedzial, ze ziozony zostal ^vniosek na modernizacj? budynku po gminie w Mazewie.
Jest to dziaika grninna, cieplociag jest na miejscu, wodoci^g, gazoci^g ro\vniez. Kwestia
oczyszczalni jest do rozwiazania.
Zakonczono dyskusj?
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Przewodniczacv poddat pod giosowanie uchwale Nr XXXHI/1 65/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030 i poddal pod giosowanie.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstaymujace 5
Uchwa!§ przyjeto wiekszoscig. glosow.

Ad. 7
Skarbnik Gminv przedstawila tresc uchwaly Nr XXXIII/166/2016 w sprawie zmian do budzetu
grainy na2016r.
Zmiany w zakresie roku 2016 byly juz omawiane w punkcie wczesniejszym. W tej uchwale jest to
bardziej uszczegotowione.
Radny T.Dymny zapytal o wydatek 57.000 z! zwiazany z termomodernizacja^budynkow
komunalnych
Wojt wyjasnii, ze sa_to srodki na wykonanie dokumentacji w ramachtego zadania.
Radny T.Dvmny zapytal o modernizacj^ inj&astraktury sportowej.
Wojt powiedziaj ze gmina ma przyznane 600.000 zl, ale nie ma jeszcze podpisanej umowy.

Zakonczono dyskusj^.

Przewodniczacv poddai pod giosowanie uchwaly Nr XXX3H/166/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy na 2016 r. Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 0
Wstrzymujace 5
Uchwa!§ przyjeto wi^kszosci^. gtosow.

Przewodniczacv oglosit 15 minutowa przerwe w obradach sesji.
Wznowiono obrady. Obecnych na sali 10 radnych. Nieobecni radni.'Kaczmarek, Cichonska,
Lukaszewski, Kinski^awadzka.

Ad.8
Przewodniczacv odczytal uchwal? Nr XXXIH/l 67/2016 w sprawie w sprawie przystapienia do
sporz^dzeniamiejscowegoplanu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obr^bu
Goszczynno.
Nie zgloszono pytan.

Przewodnicz^cy poddal uchwal? pod giosowanie. Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymujacy 1
Uchwahg przyjeto wi^kszoscia^ glos6w
Na obrady sesji przybyla radna Cichonska, Obecnych 11 radnych.



Ad.9
Przewodniczacv odczvtat uchwale. Nr XXXIII/i68/2016 w sprawie przystaj>ienia do sporzadzenia
miejscowego plami zagospodarowania przestrzennego firagmentow obrebow Jarochowek i
Jarochow.
Przewodnicza_cy poinforrnowaf, ze zmiana dotyczy dziafki Pana Piotr Chwialkowskiego, ktora w
planie ma funkcje. zalesienia bo sajo grunty klasy V i VI, Wiasciciel chce postawic wiat? i z tego
wzgl^du wnioskowal o zmian? funkcji pod zabudow?.
Nie zgloszono pytan.

Przewodnicza_cy poddaf uchwal? pod gtosowanie. Wynik gfosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstaytiraj^ee 0
Uchwal^ przyj^to jednogtosnie.

Ad,ll
Pizewodrdczacy przedstawfl ucliwal? Nr XXXIH/l 69/2016 w sprawie wyrazenia zgody na
przediuzenie umowy dzierzawy.
Wojt poinformowai, ze chodzi o dziaik? w Mazewie dzierzawiona. przez Pana Wieslawa Kolas?,
ktory jest dotychczasowym dzierzawca,. Czynsz dzierzawny wynosil 5q zyta z 1 ha. Dzialka ma
powierzcimie 1,40 ha. Umowa b^dzie zawarta na okres 1 roku poniewaz ta dziaika jest
przewidziana pod budow? budynku pasywnego.
Nle zgtoszono pytan.
Przewodniczacy poddal uchwate. pod giosowanie . Wynik gfosowania:
Za 11
Przeciw 0
WslrzymtiJ3.ce 0
Uchwat§ przyj^to jednoglosnie.

Ad.10
Przewodniczacy poprosil Sekretarza Qminy o omowienie uchwary Nr XXXIII/170/2016 w
sprawie terminu, cz^stotliwosci i trybu uiszczania oplaty za gospodarowanie odpadanii
konranalnymi na terenie Gminy Daszyna.
Sekretarz poinformowal, ze uchwalatej tresci bylajuz wczesniej podejmowana, ale PJO
zakwestionowaio brak w tresci uchwaly zapisu o terminie tuszczania oplat do dnia 15
pazdziernika.
Radny M.Bawej zaproponowal, aby termy platnosci za smieci zrownac z terminami ptatnosci
podatku rolnego. IJlatwi to mieszkaficom dokonyw^anie wplat
Sekretarz poinformowaJ:, ze wczesniej nie mozna byfo przyjmowac oplat z gory. Teraz przepisy na
to pozwalaja_. Jednak wprowadzanie po trzech latach zmian terminow, do ktorych mieszkancy si§
przyzwyczaili nie jest dobrym rozwiajzaniem. Jezeli ktos chce moze wczesniej wplacac za smieci
na przyklad przy racie podatku jest to indywidualna sprawa.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacv odczytat uchwal? Nr XXXIII/170/2016 r. w sprawie terminu, czejstotliwosci i
trybu uiszczania oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Daszyna i
poddal pod giosowanie.



Wynik glosowania:
Za 11
Ptzeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyj?to jednogtosnie.

AdL12
Przewodniczacy poprosil Sekretarza Grainy o omowienie uchwafy Nr XXXIII/171/2016 w
sprawie wyrazenia zgody na przediuzenie umowy dzierzawy.
Sekretarz poinformowal. zejest to dziatka po byfym POM-ie w Daszynie, na ktorej znajduja_ si?

urzadzenia telekomunikacyjne Operatora Sieci Orange. Jest to dzialka zlokalizowana po lewej
stronie jada^c do stacji paliwowej,
Radny T.Dymny stwierdzil, ze Orange skoro ma tu urzajdzenia mogla by rozprowadzic po gminie
siec internetow .̂.
Sekretarz odpowiedzial, ze operator nie jest zainteresowany inwestowaniem w siec internetowa^
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXDI/171/2016 w sprawie wyrazenia zgody na
przediuzenie umowy dzierzawy i poddal pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymujajce 0
Uchwa!§ przyj^to jednoglosnie.

A(L13
Odpowiedzi Wojta na pytania zgtoszone w punkcie 3:
I/ W sprawie znakow przy drodze powiatowej na najblizsza sesj§ zostanie zaproszony Dyrefctor
Zarza_du Drog Powiatowych w L^czycy.
2/Wydatek z budzetu gminy na dofinansowanie sportowcow jest obwarowany szeregiem
czasochlonnych procedur. Dlatego Wojt zaproponowal., aby uczennica M.Domaniewskiej
zapisaia si? do Mlodziezowego Ellubu Lekkoatletyki w L§czycy. W szeregach tego klubu jest juz
mieszkaniec naszej gminy M.Kaczmarek. Rozwqj talentu sportowego w szeregach klubu jest
korzystniejszy.
3/Pomieszczenia po bibliotece w Daszynie b?da_zagospodarowane na lokal socjalny. Biblioteka
zostaia przeniesiona do palacu.
Radny T.Dvmny zapytal czy b?dzie tarn przeniesiona rodzina, ktorej to obiecano?
Wojt potwierdzil, ze b?dzie to lokal dla tej rodziny.
4/lnformacja na temat rozliczenia wodociqgow b?dzie przedstawiona na wspolnej komisji.
5AV ramach dofinansowania inwesrycji zbrojenia terenow inwestycyjnych gmina jest zobowiazana
do realizacji promocji. Gmina emituje programy promuj^ce w programie Agroexpres w Telewizji
Lodzkiej. W jednym z takich programow byla mowa o strefie gospodarczej to znaczy o terenach
inAvestycyjnych. Jest to fmansowane z otrzymanej dotacji na to zadanie.
61 Zglosila si? do gminy Firma TJNPROGEO Pana A.Sapko, ze ma inwestora, ktory chce
wybudowac ubojnie kurczat. Teren pod t .̂ inwestycj? to dzialka o powierzchni 8 hektarow
znajduja_ca si? w obr?bie Koryta. Firma wystapila o uwarunkowania posadowienia tego zakladu.
Firma INPREGO jest tylko posredniMem. Jeszcze nie wiadomo kto b?dzie inwestorem. Byla
kwestia modemizacji stacji uzdatniania wody w Korytach. w ramach tego projektu. Jednak ilosci
pozyskania wody ze stacji dla tego zakladu jest za mala, Inwestor bedzie musial wybudowac
wlasne uj?cie wody i oczyszczalni sciekow.
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Nalezy si? cieszyc, ze rnoze pojawic si? na naszym terenie kolejny duzy zaklad . Zaktad o takim
samym. charakterze prodnkcji znajduje si? w Ciechanowie., gdzie mozna pojechac i zobaczyc jak to
oddziahije na srodowisko. Jezeli chodzi o kwestie emisji zapachow i sciekow sq. normy, ktore
musza^ bye spelnione. Na tq. chwil? jeszcze nic konkretnego nie wiadomo. Na razie nie ma decyzji
wiajzacych inwestora. Sa^zarnierzenia i jest inwestor, ale jeszcze za wczesnie na szczegoly. Jest
rowniez kwestia drog dojazdowych . Trzeba spokojnie poczekac, w ktoryrn kieranku te dzialania

7/ Kwestia zaleglosci w czynszu Pana Juliana Moruzgafy nie ulegty zmianie. Byla z jego strony
propozycja zaliczenia na poczet czynszu koszt modernizacji w tym obiekcie. Ze strony gminy nie
bylo na to zgody. Modernizacj? wykonywal w czasie, kiedy nieruchomosc nalezata do JBzury™
wiec nie ma to zwiajzku z grnina^
8/ Informacja w sprawie umorzen podatkow byla przedstawiana przez Komisj? Rozwoju
Spoteczno-Gospodarczego. Umorzenia w glownej mieize dotyczq. odsetek.
9/Sprawa parkingu w Mazewie b?dzie omawiana z Dyrektorem ZDP w L?czycy na najblizszej
sesji.
Radny T.Dymny poinformowal Wqjta, ze na najblizszej sesji b?dzie pytal o sprawy zwiazane z
kolektorami slonecznymi. Nalezy rozpocza^c procedur? przegladow gwarancyjnycit bo zbliza si?
ku koncowi okres obj?cia gwarancj%
Radny HLDabrowski nawiazujac do sprawy majacej powstac budowy ubojni drobiu stwierdzif, ze
zgodnie z naszym planem zagospodarowania oddziatywanie ubojni jest w granicach dzialki.
Musza^ bye dokonane pewne pomiary, aby wydac przyzwolenie na dalsze dzialanie inwestora.
Wojt wydaj^c decyzj? musial zacia^gnac opinii od Sanepidu i GDOS .
Obie te opinie wskazuja^ na koniecznosc W3rkonania raportu oddzialywania na srodowisko.
Wojt wydal decyzj? z pomini?ciem raportu poniewaz orzecznictwa sadow w tej kwestii sg. rozne.
Wojt w swoim dzialaniu sugerowal si? wyrokami, z ktorych wynika ze mozna wydac decyzj? bez
opracowywania raportu.
Radny przytoczyl fragment opisu przedsi?wzi?cia, jakim ma bye ubojnia drobiu, z ktorego
wynika, ze dziennie zaklad b?dzie zuzywal 225m3 wody. Trzeba b?dzie wybudowac infrastruktur?
oczyszczania sciekow. Zrzut oczyszczonej wody b?dzie odbywal si? do rowu w Upalu.
Pozyskiwanie wody ze srodowiska zostalo zaplanowane z hydrofomi w Korytach.
W zwiazku z tym planowana jest przebudowa stacji. Pozostaje jeszcze kwestia drogi dojazdowej.
Jest tarn mowa o gazie, ktory prawdopodobnie b?dzie z maja_cego powstac nowego przylajcza w
Merunku Garbalina. Radny stwierdzil, ze zgodnie z przepisami jest to inwestycja o znaczajcym
oddzialywaniu na srodowisko. Orzecznictwo WSA w Lodzi jest takie, ze raport przed wydaniem
decyzji jest obowiajzkowy. Prawo jest tak sfconstruowane., ze kazdy moze inaczej interpretowac.
Radny przygotowuje odwolanie od wydanej przez Wqjta decyzji srodowiskowej .B?dzie nadal
dzialal w celu sprawdzenia legalnosci decyzji z prawem.
Wojt stwierdzit, ze w kwestii dostarczania wody gmina nie jest wstanie zapewnic potrzebnej
ilosci. Potencjalny inwestor decyduje si? na wykonanie infrastruktury wodnej na wlasnej dzialce.
Jest zapis., ze ograniczenia dotycza^tej dzialki. Jezeli powstanie zaklad w cia^gu 6 miesi?cy musz^
bye wykonane badania i analizy zapachowe oddzialywania na srodowisko. Inwestor nausi uzyskac
szereg pozwolen zanim taki zaklad powstanie. Jezeli zapadnie decyzja o budowie zakladu b^dzie
wykonany raport. Sq. instytucje, ktore kontroluj^ przestrzeganie wszelkich wymaganych norm
oddzialywania na srodowisko przez takie zaklady. Jest jeszcze daleka droga uslana szeregiem
procedur i wymagan do powstania taMego zaklad. Lokalizacja taMego zaklad na terenie gminy to
wprywy do budzetu z podatku od nieruchomosci i przede wszystkim miejsca pracy dla
mieszkancow.
Radny HDabrowski stwierdzil, ze Wojt wydal decyzj? nie zgodnie z prawem i w tym kierunku
radny chce sprawdzic jej legalnosc. Raport mial pokazac jak ten zaklad b?dzie oddzialywa} na
srodowisko.
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Radav T.Dvmnv powiedzial, ze oczywiste jest powstanie tarn Zakladu PINI bo widac pod gmina
samochody z ich logo. Media szeroko rozpisywaly jak dhigo trwala wojna z tym zakiadem w
Kutnie mi?dzy innymi o sprawy oczyszczalni sclekow. Nalezy tarn pojechac i zapytac
mieszkancow jak znosza_ sa_siedztwo tego typu produkcji
Zakonczono dyskusj?.

Ad.14
Przyjeto protokoi z XXXII sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 sierpnia 2016 r.
Radny T.Dymny zapytal kiedy bedzie przyjety protokoi z dnia 8 marca 2016r,
Ustalono, ze protokol z 8 marca 2016 r. bedzie przyj?ty na nast?pnej sesji i ma zawierac dopisek
,,Wyjasnienia do protokolu stanowia_ zala_cznik do Protokoiu Nr XXXII/2016 z dnia 29 sierpnia
2016 r.

Ad.15
Przewodniczacy odczytal informacje o trwajacym plebiscycie na najlepszego Wqjta i najlepszego
Soltysa powiatu l?czyckiego.
Przewodniczacy odczytai pismo Pana Dariusza Kaczmarka w sprawie zwrotu pobranej kaucji na
poczet zniszczenia drogi w trakcie wywozu zwiru.
Wojt powiedziaj:, ze jak Pan Dariusz Kaczmarek rozpoczal eksploatacj^ kruszywa, przyszli do
Urz^du Gminy mieszkancy wraz z soltysem i powiedzieli, ze nie przepuszcz^. samochodow drog .̂
gminna_ jezeli nie wplaci kaucja na poczet remontu drogi,
Soltys D.Kaczmarek powiedzial, ze mial zawart^. umow? na dostaw? kruszywa, z ktorej nie mogl
si? wycofac. Dlatego wplacii wskazan^przez grnin? kaucj^. Eksploatacja trwaia krotko, droga nie
zostafa zniszczona, a kaucji gmina nie chce zwrocic. Kaucja jezeli gmina jej nie wykorzystala na
napraw? drogi powinna bye oddana . Takie potraktowanie jego osoby jest bardzo krzywdza_ce.
Pozostali prowadz^cy na terenie gminy wywoz fcraszywo nie zostali zobligowani do wplaty
kaucji, a niszcz% drogi.
Wojt powiedzial, ze starostwo rowniez pobieralo kaucj^ od firm woz^cych kruszywo drogami
powiatowymi.
SoJtys D.Kaczmarek stwierdzil, ze wydobycie kruszywa prowadzii, legalnie. Wp}acajq.c kaucj? by}
przekonany, ze jak nie zniszczy drogi po zakonczeniu wydobycia kaucj§ odzyska. Tak obiecywat i
Wojt, ale na obietnicach si§ zakonczylo. Jako jedyny z posrod wydobywaja_cych na terenie gminy
kruszywo dokonal takiej wpiaty do budzetu gminy i tak zostat potraktowany. Wielokrotnie
zwracal si? do Wqjta z pismami w sprawie zwrotu kaucji i nie otrzyma} na zadne odpowiedzi.
Radny H.Dabrowski powrocil do tematu platnych i nieplatnych kolek zainteresowan
realizowanych przez szkoly. Dlaczego w jednej szkole s .̂ platne, a w drugiej szkole 33. nieplatne.
Przewodniczacy powiedziaj:, ze w arkuszu organizacyjnym Szkoly Podstawowej w Mazewie sa_
pfatne kola zainteresowan, a w arkuszu szkoly w Daszynie nie ma i sq. realizowane nieodplatnie.
Sekretarz wyjasnil, ze to dyrektorzy sq. pracodawcami dla nauczycieli i ustalajq. czy prowadza
zajecia platne czy nie platne. Nie prawda jest, ze w Daszynie nie ma kolek zainteresowan
Radny H-Dabrowski stwierdzil, ze arkusz organizacyjny szkoly zatwierdza organ prowadzajcy,
ktory powinien si? interesowac w jakiej formie dana szkola prowadzi takie zaj?cia,
Radna M.Grabowska powiedziala, ze w Daszynie od lat kolfca sa_ prowadzone bezpiatnie. Jedynle
jezyk angielski w rarnach prograniu Youngster jest platny.
Ustalono, ze na najblizsza, sesje b?dzie przygotowana informacja natemat kolek zainteresowan.

Ad.16
W zwiajzku z wyczerpaniem porzaxiku obrad Przewodniczacy Rady zakonczyl XXXIII zwyczajna
sesje Rady Gminy w Daszynie .
Protokolowala:
D.Kazmierczak
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